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МНОГО ВАЖНО 
Г. Г. ВАРНЕНСКИ ЛОЗАРИ, 

За да не бждете излъгани и тая го
дина отъ разни недобросъвестни пипини-
еристи въ сортовете* подложките и ка
чеството на лозите* отнесете се съ по
ръчките си до практика и пийиниериста 

Стефан* х. # $ й * 
ОТЪ гр. Гор.-Ореховяца, 

КОЙТО съ 15 годишната си практика па 
лозарство и пипиниеретво и като НРУйСЮ 
ДОЗар* е въ положение да ви даде ценни-
упътвания и гарантирани лози Щ ВЗВ-

лвбгралвв условил 
Лозите се предавать франко Варна, пре
гледани и удобрени предварително отъ 
г-на Агронома, или управителя на Вар

ненския Лозовъ разсадникъ. 
Намира се постоянно въ писалище

то на адвоката СТАЙЧО ОАВОВЪ, подъ 
Военния кдубъ. 10—3 

Варненски ОКРДЖНО 
Овр&ж» Йнжинерь 

J6 7280 До Г. Г. Общна. 
а.ХП.1914 год. Кметове на Варненско-

Варна* то Окр_жие. 

Съобщава Ви се, Господин* Кмете) за 
разгласяване между населението отъ повере
ната Ви общнна, че новопо&троеЁите шосета? 
1а. (Варна) —* Баяръ-башв—Гюйдогду—Чатма 
— Коздуджа, 

2. (Варна) Старо-Орйхово — Долни-Чифликъ 
и 3. (Провадия) Новосело—Мурна Чифликъ 
кьмъ Ченге сд вече привършени, приети отъ 
държаната и пуснати въ движение, следствие 
вга което пътуването по т4хъ е вече съвър
шено свободно. 

Съ пущането на движението по тЬзи шо
сета съ обща дължина отъ 35 км., за които 
е изхарчено около 500,000 лева, съобщения
та се значително иодобряватъ, а особено за 
населението отъ селата, находящи се край 
т£зи шосета. Длъжность е, обаче на всекнй 
гражданинъ да прави възможното за да не 
се бързо развалять, както тези нови шосета, 
така и въобще всички съобщителни артерии. 
Тъй като, ако едно шосе не се пази, то сзгЬдъ 
4—5 години става негодно и трудно прохо*-
днмо, поради което се налагать нови разходи 
за поправянето му, вместо да се правдть 
други нови шосета. Ето защо моля Вя, Гос-
подннъ Кмете, да се уведоми населението, че 
то требва да не върши нищо отъ това, което 
може да уврЬди шосето. 

Като една отъ вай важнитЬ мЬркн е 
тази: да не се пр4косва шосето като се ии-
нува презъ окошиЬ и банкетите му, тъй като 
върху каменната настилка се навлача отъ 
околностьта каль, която е най годЬмия непри
ятель на шосетата. 

За това, моля, да се покамть всички 
застои хдра, на които домовете граяичать съ 
шосето, да си шгаравсть пр4лези пр4дъ дво
рищата си, та като влизатъ и излизать огь 
последните на щесето, да не развалять окопите, 

Тамъ гд*то големи (важни) полска шь-
тлгща се събврагь съ шосето, Управ-теетето 
мя е взело мерки да се направить прелеза, 
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върху които да могатъ колата да се издрус-
вать отъ калкга. 

До направата на тези прелези, па и 
когато те бздать направени, да се задължа 
всекий, който се качи на шосето да остьргва 
вьнъ отъ шосето кальта отъ колелата на ко
лата си, така че последните, кодато дойдатъ 
върху шосето да не носятъ каль. 

Предопредете също, щото при ажтува-
нето, всекий да върви само върху каменната 
настилка (шосвровката), а не и по странич
ните и банкети, които cs направени само отъ 
пръсть и освенъ, че отъ пътуването се лесно 
изхабяватъ, но и въ влажно време се вабрЬз-
дявать, разкалватъ и отъ тёхъ се навлича 
каль върху шосировката. 

Освенъ това, разгласете, че е забранено 
да се вапришва по какъвто и да било начвнъ 
водата край шосето да се пуща добнтъкъ да 
разгазва шосето, банкетите и окопите му, да 
се ризпрягать коля и up. 

Всички тези мерки моля, да се разгла
сить, както чр$зъ глашатай, така и чрезъ 
обявления на видните места въ населените 
места отъ общината Вя. та да се взематъ за 
най-строго и точно изпълнение отъ всички. 

Нека още да се предопредн населението 
че на подведомствените ми органи съ дадени 
строги заповеди за залавянето на нарушите
лите и иеизпьлнителите, на които ще се със-
тавягь актове за да бядатъ подлагани на 
глобяване. 

Окр. Инженеръ: Т. Атанасовъ. 

Извлечения отъ протоколите на III редовна 
сесия на Варненсний Окр. СъвЪтъ. 

(продължение) 
Ний като представители на окръга, която се 
нагърбяме съ техною възпитание, не е въ-
просхтъ за парите, но е въпросъть кому ще 
ги ооверимь. И в а щото ся малолетни ний ще 
станемь техни опекуни и бащи, затова треб 
ва да внимаваме добре. Готовь съмъ да гла
сувам* и 20000 лева, да образуваме коми-
тегъ за събирание помощи, но тия пари пре
ди да ги употребимъ, требва да намерамь 
сигурната ръка на която да ги повериъ и да 
възложимъ грижите за възпитанието на тия 
деца на народа. Ако немаме средства да 
поддържаме специално сиропиталище, да про-
учнмъ условията на другите сиропиталища за 
да знаемъ гд$, кому и какъ да се дадатъ. 
Неааваснмо отъ това тия сведения които се 

събрани отъ кметовете не ся пълни защото 
те както се вижда отъ преписката еж събра
ни по скоро по партизански и затова немо-
жемъ да имъ даваме годена вера на сл би ра
нне на тия сведения кметовете еж разтакали 
работата повече отъ шесть месеца и Вий ма
же да си представите че те са хора веху-
манни и непатриотични. Бакъ не ги досраия 
тия хора това говори че С" хора жестоки иди 
партизани и самите имъ сведения вероятно 
съ неточни. Прочее, правя предложение да се 
избератъ две комисии отъ които едната да 
проучи условията на сиропиталищата а дру
гата да проучи на самото место сведенията 
на кметствата. Но съмъ противенъ да гласу-
ме фондъ, но да се не харчи до като коми
сиите не изпълнять задачите си. Ще требва 
да действуваме и предъ държавата за тая цель. 

П. Едрецовъ: Комисиите C- необходими 
за да може да се разреши тоя въпросъ по 
правилно и разумно. 

Юр. Ивановъ: Отъ мислите които разви 
г. Димитровъ става ясенъ предмета малко. И. 
азъ мисля че нема да направимъ зле, ако 
постапимъ както той казва. Както г. Димит> 
ровъ подържа с&що тъй казвамъ и азъ че не 
е важно за сумите но е важно где ще се 
дадътъ тия деод. За да не става повто
рение предлагамь въ втората комисия да има 
повече членове за да може да се подраздели 
тая комисия на подкомисия и по тоя пачинъ 
по. скоро да се проверять сведенията на кмет-
ствата. Подържамъ напълно предложението н» 
г, Димитрова. 

Д. Вълкановъ: Добре би било тия коми
сии да се слеятъ въ една за да върви рабо
тата по л'Ько. 

Вл. Димитровъ: Комисиите требва да бж-
датъ две защото първата, ще има специална 
задача да проучи условията, а втората на 
друго назначение — да провери сведенията 
на кметствата. 

Д. Кондовъ: Авь не съмъ противъ изби
рането на комисии, смЬтамъ начина който ла 
се предлага за не ефикасень. Днесь има де
ца на които майкате понеже с& крайно бед
ни като отиватъ да работать^ ги оставятъ при 
съседите иди безъ надзорь. Варненския Об
щинския Оъветъ беше се занималъ съ тоя 
въпросъ и чр$зъ учителите събра много ма-
териалъ отъ който се разкриха потресающи 
факти. Цо ьъароса за сираците сиропитали
щата не с& подложени на оществения кон-* 
троль и въ случая не искамъ да кажа че те 
с& внвовни и че ииатъ лоша намерения. 
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Твърд* оскърбена ще бхде паметьта на пад- ] 
налите по бойните полета ако не се погри-
жимъ 8а децата имъ. Ако оставимъ на част
ната инициатива Яхната издържка и отглеж-
дание небита 8йщото неможе да има достатъч
ни средства макаръ в частната инициатива 
да се въодушавлява отъ най добри намерения 
а тази издържка требва да легне на общин
ските и окржжни съвети, но и държавата да 
даде помощь. Добре ще бжде да се издържа 
специаленъ домъ въ гр. Варна за да може да 
се води възпитанието на децата правилно. | 
Идете въ училището за хлухо-немят*, то е I 
много добр* наредено и учвтелите всйцйло се 
отдали на своята работа. Ако глухонемите I 
деца останяха вънъ те щеха да представля
вате една малка картина, едни безслов4стни 
добитъци, но сега те настанени тамъ т* мо-
гать прекрасно да пишатъ и но мърданието 
на устните Вя да разбирагъ какво искате да 
нмъ кажете. Добр* ще бяде, комисията, която 
ще изучи условията, да влезе in» споразуме
ние и съ оваа на Варненския Общ. Оъветъ 
за да може да Се изучи въпроса за единъ I 
общъ домъ за сираците. Намирамь за умвст- | 
но като се предвиди сума въ Окр. бюджеть 
да се поканять и общините да предвидять суми 
въ бюджетите си sa тая цель. | 

П. Едрецовъ; Може при разглеждане на I 
общинските бюджети да се поставить необхо
димите суми и въ техъ. 

Председательтъ обясни, че понеже я4ма ; 
други да ех поискали думата и понеже г-нъ I 
Вълкановъ оттегли предложението си, то оста
ва да се гласува прёдложеняего па г. Дими- | 
трова, съ което е Съгласно и постоянното I 
присутствие. 

Гласувано Окр. Съветъ p i ши: 
1 . Избира две комисии- първата за 

проучване условията за отглеждане сирените 
отъ войната, която да даде доклада си чще 
презь траянето на сесията и въ която да вли-
затъ окр&ж, съветници: г. г. Ви Димитровъ, 
Д-рь Н- Ранковъ и П. Едрецовь, а втората j 
комисия да провери сведенията на кметства
та да самото место и да класифицира сира
ците по категории, въ която втмисия да вли
вать окр. съветници: Д. Кондовъ, Д. Шиковъ, 
Н. Маринов*, В . Назъровъ, Я . Тодоровь, Ат. 
Ивановъ, Слави Тодоровь, В. НяголоЬъ, Ив. [ 
Ннколовь, Б. Велев*, Юр. Йвановъ, Илия j 
Ангеловъ, Б. Михалевъ, В. Тодоровь, М. Ру- I 
севъ, Вл. Димитров*, Д-ръ П. Ранковъ и До 
Въдканоеть; отъ които н-ьрвите двама да про
верять сведенията вь Авренска, Арнаутлар- I 

ска, Яйленска и Б4ленска общини; третия и 
четвъртия — въ Николаевска, Карахюсеин-
ска и Козлуджанска общини; петия въ Адже-
млерска, Caps-гьолска и Крумосска общини; 
шестия — въ ЕникьоЙска община; седмия — 
въ Русларска; осмия — Ботевска, Емвровска, 
Караагачска и Куртъ-дерепска; деветия — 
Караджаотска, Шадткьойска и Елесъ-факгн-
ска: десети^ — Тюркъ-арпаутларска, Невгаен-
ска и Ясж-тепепска; едппайстия — Девнен
ска, Река-девпепска, Тестеджпйска и Синдед-
ска; дванайстп.й — Черковпенска, Грздпна-
ровска, Дамналх-ортавскз, Аптаразашка и 
Асьл-бейлийска; тринайстия — въ Лопушпен-
ска и Чамурненска; четирнайстия — въ Ново
селска и Ченгенска; петнайстия — въ Про
вадийска и Кадж-кьойска; теснайстия — пъ 
Кьопргокьойска и Сандъкчибска общини, а окр. 
съв4тници: Д. Кондовъ, Вл, Димитровъ, Д-ръ 
П. Ранковъ и Д. Вълкановъ да проверять 
сведенията въ Варн. Гр. Община. Тая коми
сия да пристжпи къмъ изпълнение на възло
жената и задача слйдъ закриване на сесията. 

2. На членовете отъ втората комисия да 
се и платять пжтни и дневни пари съгласно 
закова за чиновниците, 

РЫПЕНИЕ № 32 . 

Определяне таксите, които ще събира посто
янната комисия ср*щу издадени разни удо

стоверения, преписи и пр. црезъ 1915 г. 

Председателя прочете доклада на досто
янного присутствие отъ 3. того подъ B x J £ 4 , 
съ който на основание чл. 23 и. А огь за
кона за Окр&ж. Съвети моди да се разреши 
събирането на такси *$а издадени оть посто
янната комисия удостоверения, свидетелства, 
равни преписи и пр, по 1 леп за всеки ек-
земпллръ смотано в* всеки 100 или дробь 
отъ сто реда, както е утвърдено и вь т. г. 
окр, бюджеть. 

Понеже никой не пожела да вземе дума
та, председателя подложи въпроса па гласу
ване и окр. сьветъ pimn: Посгояниата КО
МИСИЯ презь идната 1915 година да събира 
а) такса за всеко издадено свидетелство, удо
стоверение и лрЬписи отъ техъ по 1 левъ: 
б) отъ разни преписи на кола отъ по сто.ре
да или часть оть техъ по 1 левъ* 

РЫПЕНИЕ J& 33 . 
Разглеждане доклада на пост, присутствие оть 
3-8 того нодъ Вх. J6 6, по въпроса sa из
плащане сумата 329*60 ли. на х. Юрданъ 
X. Еневь, 
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Председателя прочете доклада на пост. 
присутствие огь 3 того подъ Вх. № 6, съ 
който като донася до знанието на съветаг че 
посл*дния съ протоколъ JV5 6, решение -Ite 28 
огь 11 октомври 1913 г. Утвърдено отъ ми
нистерството на в&трЗзшн. работи съ писмо 
•Ns 4107 отъ 29 ноември с. г. е р4шилъ да 
се повърне на х% Юрданъ х. Еневъ нзъ с 
Долня Ореховица сумата 329*60 лева, заед
но съ 8% годишна лихва отъ деиьть на съ
бирането и за наемъ на окр. градина отъ 8 
дек, и 24 кв. метра место отнето отъ него 
за П2ль на шосето за детския санаторцумъ, 
но че по погрешка е пропуснато да се впи
ше тая сума вь бюджета за 1914. г., затова 
моли да се впише като дългь въ бюджета за 
1915 година. 

Понеже никой не поиска думата, пред-
седательтъ положи въпроса на гласуване я 
ок ръж. съзетъ реши: Да се предвиди като 
дългь въ овр. бюджеть за 1915 г. за изпла
щане на х- Юрданъ х. Еневъ сумата 329.60 
лева ведно съ 8°/о лихва годишно, считано 
отъ деньть на събиране сумата отъ него до 
деньтъ на окончателното и издължение. 

Нареждане дневния редъ за утрешното 
заседание. 

Председателя съобщи на съвета, че за 
утрешното заседание има сложени на дне-
венъ редъ следните въпроси: 1. Изслушване 
доклада на окр. медицински лекарь; 2. До* 
клада на държавния агрономъ; 3. Определя
не максималния размерь на извьнр. общинска 
връхнина за 1915 г. и 4, Определяне так
си тЬ за. набавяне таблички за кола, които 
общините ще събирать отъ частни лица, съ
гласно чл. 65 отъ закона за пжтищата. 

Закриване заседанието. 
Понеже дневния редъ е нзчерпанъ пред

седателя заври заседанието въ 5 ч. вечерьта. 

П Р О Т О К О Л Ъ 
№ 6. 

На варненскнй окржженъ съветъ онъ 20-н 
септемврий 1914 год. 

Трета редовна сесия отъ IX-й избират, периодъ. 

Заседанието се откри въ 2 часа следъ 
пладне въ помещението на постояната коми
сия отъ председателя Н. Стефановъ и въ 
присатствието на членовете: Д. Вълкаеовъ, 
П. Едрецовъ, Вл. Димтгровъ, Д. Ковдовъ, 
Д-ръ По Ранковъ, Ат. Ивановъ, Д Колева, 
Но Мариновь, В. Т. Назяровь, Ив. Аваля 
ковъ, В* Няголовъ, Сд. Тодоровь, Юр. Иваг 
новъ, Я. Дянковъ, Ив. Ниволовъ, Зй* Русев*, 

Б. Михадевъ, Б. Велевъ, Ил. Ангеловъ, В. 
Тодоровъ, Я. Тодоровъ, а отс-тетвивто на 
членовете Зл. Петровъ, Д . Шиковъ, Ст. П. 
Караджовъ, X. Реджебонъ, които съ въ отпускъ 
и Г* Пасаровъ, Д. Кенковъ, Д. Милковъ, Вл. 
Куловъ по неизвестни на съвета причини. 

Откриване заседанието* 

Пондее присятствувать повече от£ по
ловината членове на съвета, Пиедседателя о-
бяви заседанието за открито въ 2 часа следъ 
пладне и се пристани къмъ разглежеание на 
сложените на дневенъ редъ въпроси. 

Прочитане, приемане и подписване про-
протокола № 5. 

Прочете че протокола на съвета отъ 19 й 
того подъ № 5, който се прие и подписа безъ 
изминение. 

РМПЕНЯЕ № 34. 

Разглеждаяие доклада на Варненский Окр. 
медицински лекарь относително санитарното 

положеняе на окрага. 

Варненския Окр. лекарь прочете доклада 
си за санитарното състояние на оврага отъ 
1-й юлий 1913 год. до 1-й юлий т. г. съ 
който констатира че съ отцепванието и праг 
съединяванието на Балчишка, Добрнчска и 
Курть-бунарека околии, округа въ своето са
нитарно разпределение е претърпял* значи
телни промени. Останалъ е съ две админи
стративни околии, или 5 санитари* Фердше-
рсквтЬ участъци еж останали понти схщнте 
съ едно малко изменение, Санитарният* перь 
сон<алъ издържанъ отъ средствата на окр&га 
е: 1 лекарь, 7 санитарни агенти въ селата 
и 2 акушарки. Са ще временно изложи н вш-
рирането на разните заразяпелнв болести ме
жду населението въ Варненски окрягь пр4зъ 
казания периодъ, както и борбата предприета 
за ограничението имъ. 

Въ допълнение на доклада си лекаря:, 
като обясни, че имало малки дезинфекционни 
машини които не коствували много пари* по
моли ако средствата на окрага позволяваха» 
да се достави една специална машина, съ ко
ято да се служи за дезенфикцяраняе на дре
хи н др. вещи при ноявявкние заразителни 
болести, понеже сега си служада съ прости 
праскайки, коитег само повърхностно пръскали 
и не давали очаквания резултатъ. 

Дава се думата на окр&жн. СЬВ£ТКИБЪ 
Д. Кондовь. 

Д. Кондовь: Запитва постоянното приг 
сятствие има ли да прави преддожение гш 
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водоснабдяването въ окржга защото според* 
доклада на г. окр. л*карь, въ некой села на 
окрага се нмало нужда да се набави чиста 
вода. Ако въ случа* средствата на окржга 
не позвоаяватъ, то поне да се занимае съвЬ-
та и издири средства за тази цЬль. Саще-
времево изтъква, че въ окржга не е била у~ 
редена санитарната, власть, а отъ друга стра
на и населението не е лрвб$гвало АО ЛОМО-
щьта й. Намира, че въпроса е обдшренъ, но 
при липса на средства нищо неможело да qe 
направи. Каквото и да се направи безъ сред
ства, ще остане само нашето желание, запи
сано въ протокола, а не и реализирано. За 
изпълнение на всичко това тр4бва съвета да 
се погрижи да кздири средства. Днесъ ако 
Варненский огфжгъ е намаленъ и е съ малко 
приходни източници, то требва да се повика 
държавата на помощь» Безъ тази помощь ш£» 
що не може да върши съвета. 

Вл, Димитровъ: Мисли ли постоянат ко
мисия да излезе съ некакъвъ докладъ по са
нитарния въпросъ? Ако това не мисли посто
ялото присутствие да стори, като не оть тех-
на компетентность, то се обрьщамъ къмъ г. 
окр. лекарь, като в*Ьщъ по санитарната часть 
да стори тона. Да ни прегюр&ча мерките, за 
да се запази окр&га оть всекаквч епидемия. 
Да предоставя проекгь, огь който да се ви
дя какво ще се иска и какви средства с& 
нужд ни. Въпроса? е оть голема важность и не 
требва така бързо да го минаваме. НвйГ мо
же би ще замръкнемь ненадейно съ некой 
пожарь, съ никоя обща епидемия оть израж
данията и ще бждемь отшворни. Романия е 
по уредена въ санитарно отношение. Турция 
която стой най-низко въ санитарно отноше
ние, България стои по-долу и огь нея. Въ 
войната, например*, нямахме никаква сани
тарна организация. За съжаление войниците 
си съставиха за нашата санитарна власть ло
шо понятие. Днееь и санитарното положение 
на България не е едно оть добритЬ. Много 
малко е отпущано отъ държавата за народ
ното здраве. Не е ли .за съжаление, че днесь 
въ Варненския окрагь има само две акушер 
ки еле плащани*, Нейоже да се даде вуа&на-
та помощь на жените въ оврага при ражда
нето, бабу вата се родилките оть разни баби 
и се правять децата хилави. Съ това не мал
ко се увеличава смъртностмй на децата. При 
сегашното си Яодоженае санитарната власть 
не може да даде навременна помощь на на
селението, тр&бва да поискаме огв л4кзря 
едивз» гфешш за» оргаш-шраие кь бмдаще еа*-
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натарната власть въ окрхпа. При липеа на 
средства неможе нищо да се работи, ватуй 
присжеяинявамъ се вьмъ мнението ви Кондо
ра, да се поиска отъ държавата ди отстали 
на округа и общините поземеднвя данъкь. 
Ттебва да се образува въ всека община по 
една аптека и лекарствата да се раздавать 
безплатно. Забелезва, че Мвртшската първо-
класяа държавна болница и тя иска помощь 
подъ предлог*, че немала днесь хирургичес
ки ннструментио Чудно ки се вижда тони. 
Държавата която събира толкова данъци я до 
днесь не е доставила хирургически, инстр ум но
ти. Пемаме средства дяесъ за една машина 
за дезинфекция 5000 лева, това е схяндалао. 
Настоява окр. Лварь да даде едивъ ироекть 
за нуждите на окрага въ санитарно отноше
ние и да се направи поставка за яадирваве 
за цельта срЬдства. Неможемь да сгоижв ка
то г окр. съвёть и да восимъ qrrroBepHoerw», 
ако не вземемъ мерки въ санит. отношение* 

По водоснабдяването: всички болести я-
датъ оть нечистата вода, а въ окраса пове
чето села сд съ нечиста вода, следователно, 
има много нещо да се направи въ това на*-
правлевие. Съ организацията на кооператив
ното водоснабдяване ще се постигне доста, 
сам» виждамъ, че хигиеническна съв^гь иь 
това отношение, недобросъвестно сн е кзпъл-
нявалъ длъжностьта. Навежда примери изъ 
окряга. Настоява, че още въ този с ъ в е п ще 
следва да се направи всичко възможно въ еа--
нитарно отношенье. Нека нн даде г. окрхж. 
лекарь едннъ проекта в да остане да дирвиъ 
ние средствата» 

Окр: ЛЬкарь: Както всека година, така 
и миналата съмь представлявал* проекти «а 
това, обаче малко» се е изьршкло. Не сьмъ сь-
гласеяъ в съ г. Вл. Димитров*» че държава* 
та нищо не е направила. Държавата? многое 
направила: болници и др., но държавата ра
боти съ помощьта и на окржга. Много пати 
съмъ искалъ помощьта и на онрхж. сгвега, 
обаче ми се отказвало съ нема в пвможе — 
средствата не позволявал!. Твърди, че въ Ма* 
риинската болница вма уредена операционна 
стая* равна л а модерните евт^ейек-** и не 
требва да се мисли, че като се иска овраж. 
помощь държавата нищо не е направила въ 
туй направление. Чрезъ кооперативното во
доснабдяване ще има да се набав» чиста во
да на мною села, но това що сгаае постелено. 

П. Едрецовь: Обяснява, че това което 
постоянната комясея е предвиждала вь бюд
жетите си за санитарни ц*лн е вядно. Пер*-
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сонала назначава по представление на окр. 
лекарь, Комисията води само назначенията и 
уволненията на санитарния персональ и из
плаща заплатите имъ, а по- нататхкъ санитар
ния вьпросъ урежда г. окр. лекарь. 

Д. Кондовъ: За уреждане санитари, вь
просъ въ овркга требва да се занимае из
ключително окр. съвЬгь. Требва съобразно еъ 
това да се разреши и уреди въпроса за учи
лищата, пдтигцата и водоснабдяването. Въ 
протоколите на миналите съвети има много 
писано, а малко до сега направено. За да 
се непълни всичко това, требва една добра 
държавна организация. Държавата требва да 
се грижи 8а всичко това. Средствата вато се 
събнрать отъ държавата, требва да се упо-
требявать не малко за подържане население
то въ здравословно отношение. Както на земле-
делена требва да баде вдравъ добигька и тогава 
стопанина му да разчита на него. Така и 
държавата може да разчита само на здравъ 
народъ, затуй държавата требва най-много да 
се грижв за народа си, когато тя е възложи
ла повечето си грижи върху окрхга, обаче 
сь това тя му е отнела и средствата. При 
липса на бюджетни средства повече окр. сь-
в£ть не може да извърши, маааръ да има 
желание за това» Пр4зъ 1913 тодина е из 
ргзходвано за санитарни цели 17000 лева и 
това е нищожна сума за цЬльта. Требва да 
се направи всичко възможно за пульта. Въ
проса е за средства но при все това требва 
да ни се даде единъ проевдъ да продължимь 
своята задача. Предлага да се избере коми
сия, въ която да влиза окр. лекарь и др. отъ 
гр. Варна лекари, които да проучать въпро
са в ни дадать обстоенъ докладъ. 

Юр. Ивановы Отъ доклада, на г, окрдж. 
лекарь азъ забедезвамъ, чеотъ повечето вър-
лующи болести е тифуса, но това е по не 
внимание на населението и по неспазване са 
нитарните наредби въ окржга. За всичко Фо
на се изисква санвтаренъ персональ, изис* 
кватъ се средства, а окр. съвегь не. разпо
лага днесь сь такива. Подържа предложени
ето на г. Кондова за избиране комисия. 

Окр. Лекарь: Оьгласявамъ се да се из
бере такава комисия и съмъ готовъ да услу
жа безъ съдействието на други лекари. 

Гласувано, съвета рФши: избира се ко 
мисия, състояща се отъ окр. Лекарь а окр. 
съветници: Вл. Димитровь, и Д-ръ П. Ранковь 
която да приготви и представи на Окр. Съ
вета обстоенъ проекгь за сан!г.гарнвте нужди 
на osp*ra. 

вестникъ Брой 29 

РЪШЕНИЕ & 35. 

Вземане решение за възлагане на постоялото 
присутствие да свика небраните комисии на 

заседание. 

Председателя предложи на Съвета, за 
да може да се тури редъ на заседанията на 
специалните комисии избирани отъ Съвета 8а 
разнь цели да се вьзложало тая грижа на 
постоянното присутствие, официално да свик
ва тия комисии на заседание. 

Гласувано, окр. съв4ть реши: натовар
ва постоянното присутствие да свиква на за
седание членовете на отделните специални 
комисии за изпълнение възложените инь оть 
съвета работ 

РЕШЕНИЕ № 36. 

Разгледа се доклада на Варненския окр. Ин-
женеръ относително доставяне номерирани та
блички за колята и плуговете на населеъие-

то въ окрагя. 

Разгледа се дъклада на Варненския окр. 
Инженеръ относително доставяне номерирани 
таблички за колята и плуговете на население
то въ окр&га изтъквайки, че всЬко шосе се 
заличава ако не банде подкрепено в поправе
но. Отъ много прекосване на кода преаъ шо
сето иосл4двото се поврежда затуй и закона 
наказва виновните. За,да б&дать залавяни и 
наказвани виновните, закона предвижда все
ка каруца и плугь требва да има задължи
телно табличка написяна; името на общината 
и номера на каруцата, като представи и об* 
разецъ отъ подобни таблички. Изказва мне
ние, че га да може дь се приложи чл, 67 
отъ закона за пхтищата, моли да се вземе 
решение отъ съвета, да се набавять по об
разеца нуждните таблички. 

Ив« Аваляковъ: Въвроса за въвеждане 
т&бличките за кола и плугове се възприема, 
обаче требва да ее определи сега стойност^ 
та на всека табличка, като изказва мнение, 
да не бдде повече отъ 30 ст. 

J3L Додоровъ: Изказва мнение таблички 
на плуговете да не се поставить. 

Окр. Инжеяеръ: Съ плуговете, сь които 
не се минава, презъ шосета, нема нужда да 
се туря табличка, а колата требва обезател
но да носять таблички. 

Председателя: Има предложение да се 
определи таксата на една табличка по 30 
ст., гласувано, съ&ета реши: Приема таксата 
на табличките, които ще се набавять я no-
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ставятъ на кодята на населението вь окркга 
да бжде по 30 ст, едната. 

РФШЕНИЕ Л- 37 . 

Оиред*ляве максималния размерь на извън
редната общ. връхнина въ окряпь за 1916 г. 

Председателя прочете доклада на посто
янната комисия за ояр4деляяе макенмалния 
разм*ръ на извънредната общ. връхнина за 
1916 година, тъй като съгласно чл. 68 отъ 
закона за селските общини, окр. съв4тъ раз-
решава на общините отъ окрвга да налагать 
извънредната връхнина по своите бюджети за 
посрещане извънредните си нужда и ионеяе 
еж изпълнени всичките формалности изискуе 
ми се отъ закова, моли окр. сьветъ да се за
нимае съ въпроса и вэеме нуждното решение. 

Юр. Ивановъ: Съ доклада се века опре
деляне максималния размерь на извънредната 
връхнина, обаче не се обяснява на съвЬта 
да каква цель служи тая яз вън ред. връхнина; 

U. Едрецовъ: Обяснява, че е възложено 
иа овр. сьветъ слоредъ зскояа да определя-
мавсимума на извънредната общин. връхнина, 
затова, както всека година е определяно, 
слЬдва н сега да се оаред4яя. 

Д. Вълкановъ: Оть извънредната връх
нина икать нуждата бюджетите «а всичките 
общини въ окр&га, затова и следва та да се 
определи. 

П. Едрецовъ; Бюджетите на общините 
с& толкова претрупани, чо надали ще е до-
сгагьченъ мавсимума отъ извънредната връх
нина 1 5 % за покриване редовите нужди на 
общините. 

Я» Тодоролъ: Да се ограничат* общини
те да харчатъ винаги извънредните приходи 
само за извънредните разходи, а не а за дру
га цели. 

Следва. 

Авренска Селска Община — Варненско. 

ОБЯВЛЕНИЕ 
& 2846 

с. Авренъ, IU ноември 1914 год. 

Въз* основа протоколните решени вш 
общинския съвЬтъ № * 10/70, 10/73, 10/74 
а 10/75 отъ 8 овтомврий настоящата годи
на, канцеларията на общ управление въ с 
Авренъ, ще се ироизведать едедующат* пуб
лични търгове: 

1) На 22 декември я. год. въ 10 часа 
предъ пладне съ явво наддаване, отдаването 
на закупчици за сровъ отъ 2 години, считанъ 
оть I януарай 1915 година до 31 декември 
1916 год., събирането на общинските прихо
ди оть „Ивтнвапъ" в „Кръвянна* (кааъ-
парас-). 

2) На 23 същий месецъ 10 часа яр. 
пладне съ. явно малонаддававе отдаването на 
доетавчикъ: а) канцеларските материали, ну
ждай за общнн. канцелария прЪзъ 1915 г, и 
б) цуждните материали за отопление в освет
ление на общинската канцелария прЬзъ сл-
щата година. 

3) Сдщия день въ 3 часа сд. пладне, 
съ явно малонаддававе отдаването ва пред-
приемачъ доставката иа формено обтвкдо ну-
ждно пр4зъ сжщата година за общинските 
горски и полицейски стражари. 

Първоначалните ЦЬНЙ: интизапа 1000 
лева годишно, кръвнината 40 лева, канце
ларските потреби на около 800 лева, отоп
ление и осветление 300 лева и облеклото 
400 лева 

Наддаванеко за интизапа и «кръвнината 
ще става безъ дробни части и безъ стотинки 
— на цйло съ левъ най-малко н повече, а 
малонаддаването за всички доставки иа иро-
центъ на цело безъ дробни части. 

ЖелающнгЬ да вземагь участие да се 
съобразять съ закона за общее, предприятия. 

Залогь първоначално 5 % вйрху първо
началните д/Ьва, 

Всички тьржни книжа, поемни }еловия, 
списъци и ар. могать да се видять вс*кн 
првс&тсгаеаъ день въ канцеларията. 

Отъ Кметството. 

Караджаотсва Кметство. 

ОБЯВЛЕНИЕ 

$ зз7е 
с Караджаоть, 30 ноември 1914 г. 

Кметството обявява, че на 10 декелкр» 
н, г., оть 2 — 4 часа «лед* о<й?д*, въ Кмет
ството ще се произведе търгъ съ аваа кон
куренция за отдаване подъ наемъ учялящяата 
кръчма въ с КараманлиЙ аа ipbue Оть 1 
явуари 1915 т. до 3 1 декември 1916 г. 

Първоначална оценка 140 лв. годишно. 
Залогь &%• Лденове 11 а 12 отъ вакояа за 
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общест. предприятия съ вадължнтблнй за кон
курентите. 

Тъ жните внижа могатъ да се вядлть 
вайки присатетвенъ денъ н часъ въ Кмет
ството. 

Кметь: К. Петровь 

Севр, бирнивъ: Димитровъ 

Реджебъ-мажлензко Учил. Настоятелство. 

ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 2069 

с. Реджебъ"махле, 24 ноември 1914 г. 

Училищното настоятелство обявява на 
интересующит-Ь се, че на 14 декември т. г. 
въ 9 часа преди об4дъ въ с Реджебъ-махле 
ще се произведе търгъ съ явно наддаване за 
отдаване подъ наемъ училищния дювянъ, на-
ходящъ се въ с. Реджебъ-махле, отъ три от
деления (кръчма, бакалия и стая за покъщ
нина), за врЬме оть две години, начиная отъ 
1 януари 1915 г до 31 декември 1916 г. 

Първоначалната цена ще се определи 
отъ тьржн. комисия при отваряне на търга. 

Искания залогь е 5°/о отъ оценката. 
Желающнте могатъ да се явятъ на уре

чения дань и часъ, а тьржната преписка мо
гатъ да разгледать вс4ки прис-тственъ день 
въ Общината зъ с Лопухина. 

Председатель: А: Хрисговъ 

Касиеръ-ечетоводитель: Атанасовъ 

Елесъ-фавлдсво Кметство. 

СГБЯВЯЕНИЕ 

J& 1403 

е. Елесъ-фак-, 2 декември 1914 г. 

На 18 декември т. г., ще се произведе 
третий пять търгъ, съ явна тонкуренция, за 
отдаване на. злкупчнкъ събирането на общнн. 
преходи вИйтизаиъв и *Кргъвяннаа за вре
мето итъ 1 януарий 1915 г до 31 декември* 
1946 тднна. 

Първоначалнаш цена вчалива на 440 л. 
Иссания задать е 5 % върху яървоца-

чмшяв цена. 
Членове 11 н 12 отъ закона за ебще--

ственнте предприятия еж задължителни за 
конкурентите. 

Кметь: ][. Стоянови 

Секр.-биринкъ; И. Железковъ 

Николаевска Селска Община. 

ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 3022 

с Николаевка, 3 декември 1914 г. 

Обявявамъ на интересующите се, че аа 
2 януарий 1915 годиаа7 отъ 2—4 часа оьч 
обедъ, въ общинското управление ще се про
изведе търгъ, съ -явно малонаддаване, за дос
тавката вт канцеларските книжа, осветлител-» 
ни и отоплителни материали презъ 1915 го
дина, § § 6 и 7. 

Приблизителната ц4ва е 300 л в. Залогь 
се иска 5 % отъ първоначалната цена* 

Чд. чд. 11—14 отъ закона за общеста. 
предернятня еж задължителни за конкуренти
те. Тържните книжа могатъ да ее видятъ 
всеки присатственъ дерь и чась въ канцела
рията на общината* 

Кметъ; В. Стояновъ 

Секр.-Бирвикъ; А. Стойкода 

Задължителна е публикация
та на обявленията отъ селскигЬ 
общини въ окржж. в'Ьстникъ. 

4sflP #ИР Ш? 4QF Ш& Ш£ 

Окржж. в^стяивдв обязателно 
отъ общините требва да се съ
бира и подшива въ връзки. 

ЯК. ДЛЪдо^ах—Вао**. 


